
 
 
 

  

Velikonoční vajíčko 
Dne 8. dubna 2017 od 14:00 proběhla v polyfunkčním 

domě ve Starých Křečanech akce s názvem 

„Velikonoční vajíčko“, která byla vhodná pro děti 

v doprovodu dospělého. 

    Obec Staré Křečany 

  

Chci poděkovat paní Haně Ostapčukové, za upečení 

výborných koláčků pro děti., paní Marcelce 

Macháčkové za to, že přišla ukázat obháčkování 

kraslic, dále pak všem šesti dětem (Laurince, 

Karolínce, Michalce, Haničce, Kryštofovi, Filipovi) a 

dospělému doprovodu, že přišly. Díky nim jsme 

vyrobili dostatek vajíček, která ozdobila břízu na návsi. 

Na závěr se musím přiznat, že z tak malého počtu dětí 

mi bylo smutno, doufám, že za rok to bude lepší. 

redakčně upraveno 

    Veronika Vondráčková 
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Den otevřených dveří Základní školy Staré Křečany 
 

Jakožto bývalí žáci ZŠ Starých Křečan jsme se rozhodli 

využít Dne otevřených dveří ZŠ Staré Křečany. Za 

rumburský KLUB SENIORŮ nás jelo celkem třináct. Již 

od vystoupení z autobusu jsme viděli krásnou, velikou 

budovu, která z dálky září. 

Hned při vstupu jsme byli přivítáni s tím, že se 

můžeme libovolně procházet školou, vše prohlížet a 

nahlédnout i do jednotlivých tříd a pozorovat výuku. 

Byli jsme ohromeni výzdobou všech prostor chodeb, 

tříd, informacemi o různých druzích zájmových 

kroužků, výtvory žáků apod. Obdivovali jsme i 

vybavení tříd moderní technikou.

 

 V jedné třídě zrovna učila paní ředitelka Mgr. Mirka 

Macková, a tak jsme sledovali, jak žáčci umí počítat, 

v další třídě děti četly úryvek „Polednice“, kterou 

rozebíraly. Bylo to velmi zajímavé. 

Pracovníci školy připravili občerstvení, přišla mezi nás 

paní ředitelka a starosta obce František Moravec a 

podívali jsme se i na rekonstrukci sklepních prostor. 

Dozvěděli jsme se o plánech na vylepšení stávající 

budovy, o sportovním zázemí a dalších velkých 

plánech jak zvelebit – podle nás „malou obec“. 

Držíme všem palce, ať se vše zdaří, ať má škola plno 

nových žáčků, ať stále žije a nikdy nezanikne! 

za klub seniorů Rumburk – A. Ryšavá

       

       

 

 

  



3 | S t r á n k a  Starokřečanský zpravodaj Duben 2017 
 

Rozhovor s ředitelkou Základní školy Staré Křečany
Co byste nám mohla říct o své 

osobě? 

Jmenuji se Mirka Macková, 

podstoupila jsem výběrové řízení 

základní školy tento školní rok 

v září, kde jsem uspěla a byla 

jmenována do pozice ředitelky. 

Nastoupila jsem však až 1. 

prosince, jelikož v mé bývalé 

škole využila paní ředitelka 

dvouměsíční výpovědní lhůty. 

Klíče od ředitelny jsem získala 30. 

listopadu a de facto jsem „do 

toho spadla rovnýma nohama“. 

Nyní mám za sebou první čtyři 

měsíce a doufám, že práce, 

kterou jsem zde odvedla, je již 

vidět. Například zajištění výzdoby 

celého interiéru chodeb a 

započatá rekonstrukce šaten pro 

žáky a další organizační 

záležitosti. 

Co Vás vedlo k tomu přihlásit se 

na pozici ředitelky naší školy? 

Jelikož jsem učila 15 let na 

základní škole Jiříkovská 

(Pastelka), pak 10 let na ZŠ U 

Nemocnice, chtěla jsem proto 

nějakou změnu. Myslím si, že 

každá změna je ku prospěchu. 

Vedení školy ve Starých 

Křečanech jsem brala jako výzvu. 

V čem vidíte největší pozitivum 

školy? 

Největším pozitivem je maximální 

podpora obce. Nejenže budova 

školy dostala moderní vzhled 

zateplením, fasádou a novými 

okny, modernizace se dočkal i 

interiér. Třídy jsou vybaveny 

interaktivními tabulemi, 

vizualizéry a další technikou. 

Další pozitivum je určitě 

prostředí. Škola je zasazená do 

krásné přírody a velkou výhodou 

je i malý počet dětí ve třídách, 

což umožňuje individuální přístup 

učitelů ke každému žáčkovi.

Zvýšil se počet žáků hlásících se 

do první třídy?  

Od šk. roku 2017/18 nastoupí do 

1. třídy 14 prvňáčků, ale již 

v letošním roce tu máme děti 

mimospádové. Mrzí mě, že 

v minulých letech byl ve škole 

úbytek dětí, které sice spádově 

patřily sem, ale dojížděly do 

Rumburka. Snad se to změní. 

Proč by měli rodiče dát své dítě 

do ZŠ v Křečanech? 

Důvodů je opravdu hodně. Jak 

jsem již říkala, menší počet žáků a 

individuální přístup k nim. Další 

prioritou je rozmanitost 

zájmových kroužků, rodinná 

atmosféra. Velkým impulsem je i 

finanční stránka. Neplatí se roční 

příspěvek SRPŠ, který činí na 

ostatních školách 250 Kč, na 

soukromé dokonce 1000 Kč 

měsíčně. Kulturní a sportovní 

akce nebo vzdělávací programy 

jsou finančně podporovány obcí, 

stejně tak i celý plavecký výcvik. 

Velkým plusem je i snadný 

přechod předškoláčků do první 

třídy z MŠ, která k nám také 

patří. Děti mají také možnost 

setkávat se na společných akcích. 

Jaké máte plány do budoucna?  

Přeji si, aby naše škola vzkvétala 

a děti sem chodily rády. Proto 

bych chtěla, aby se dodělaly 

započaté práce - tj. vybudování 

šaten v suterénu, úprava 

pozemku kolem budovy ZŠ, 

rekonstrukce půdních prostor pro 

volnočasové aktivity. Dále 

rekonstrukce mateřské školy, tím 

myslím zateplení a výměnu oken. 

Jsem moc ráda za nedávné 

vybudování přilehlého dětského 

hřiště, kde může trávit volné 

chvíle hlavně družina. V altánu 

může probíhat za teplého počasí i 

výuka.

Jak to vypadá s obecní 

knihovnou? 

Knihovna funguje. Paní 

Doležalová k nám dochází a 

provozuje ji v odpoledních 

hodinách. Musím se však přiznat, 

že jsme ji s dětmi ještě 

nenavštívili. Ale již koncem dubna 

máme naplánované první setkání 

v knihovně v dopoledních 

hodinách, kdy si pro nás paní 

Doležalová připraví malý 

program. 

Líbí se Vám v naší škole? 

Jsem zde moc spokojená, 

opravdu jsem si místní školu 

velmi oblíbila. Kolektiv 

zaměstnanců je ochotný, 

spolupracující a atmosféra ve 

škole příjemná. Mám to tu moc 

ráda. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pár slov na závěr 

Jakožto osoba, která 

navštěvovala tuto školu 

v minulosti, musím říci, že se mi 

vrátily vzpomínky ze školních let. 

Z mého rozhovoru a celkově 

z prostředí školy mám velice 

dobré pocity a škola jako celek na 

mne působí velmi příjemným 

dojmem. Proto doufám, že nejen 

lidé z naší obce začnou děti 

posílat právě do naší školy, jelikož 

by byla veliká škoda o ni přijít. 

Velice děkuji paní ředitelce za 

rozhovor.  

Luděk Pešek 
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Nové webové stránky Starých Křečan 
 

Dne 10. 4. 2017 jsme v ranních hodinách spustili nové webové stránky obce. Stránky dostaly zbrusu nový kabát, ve 

kterém se dá lehce zorientovat přesně to, co hledáte. Musíme však upozornit, že stránky jsou stále ve výstavbě a vše 

se pokoušíme co nejrychleji doplnit. 

První ohlasy na vzhled a strukturu stránek jsme obdrželi již v prvních dnech od spuštění. Převážně se jedná o pozitivní 

ohlasy, ale najdou se i výtky, na kterých se snažíme zapracovat. I za tuto zpětnou vazbu velice děkujeme. 

obec Staré Křečany 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Počmárané a poničené posilovací stroje
Všimli jsme si, že někdo nepochopil význam venkovních posilovacích strojů umístěných vedle fotbalového hřiště ve 

Starých Křečanech. 

Opravdu to není místo pro vaše vzkazky a místo které je zapotřebí likvidovat. Žijeme v moderní době a zprávy si 

můžete posílat například mobilním telefonem. To, že dotyční počmárají a poničí stroje pro širokou veřejnost, je 

celkem trestuhodné. Neváží si práce obce, která se snaží zpříjemnit život v ní. Proto doufáme, že se jedná opravdu 

jen o ojedinělý případ a že se situace nebude opakovat. 

obec Staré Křečany 
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Svěcení nové sochy 

Piety 
Brtnický okrašlovací spolek 
ZEIDLER zorganizoval na Velký 
pátek vysvěcení nové sochy 
Piety, kterou daroval do kaple 
Božího hrobu. Vysvěcení a 
pobožnost nově opravené 
křížové cesty vedl mons. Martin 
Davídek, generální vikář 
Biskupství litoměřického. 

spolek ZEIDLER 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Poděkování 

pracovníkům pošty 
Touto cestou bych velice ráda 

poděkovala za ochotu a 

vstřícnost zaměstnancům pošty 

paní Pokorné a jejímu zástupci 

panu Richardu Leškovi. Děkuji! 

E. Korytárová 

Poděkování za oslavu 

Dne učitelů 
Chtěla bych touto cestou 

poděkovat paní ředitelce Mgr. 

Mirce Mackové, kolektivu školy a 

paní Martině Michelové za hezké 

přivítání na oslavě Dne učitelů na 

ZŠ ve Starých Křečanech. Paní  

 

Michelová se o nás po celou 

dobu pěkně starala. Za celý 

kolektiv děkuji. 

Stanislava Pokorná 

bývalá ředitelka MŠ Staré Křečany 

 

Pochvala 
Školní jídelně a celému 

kuchařskému týmu, včetně 

hlavního kuchaře Petra Zamazala, 

za velikou ochotu, vynikající jídla 

a velké porce. Děkuje: Miroslav 

Lamač, paní Zemanová, Alena 

Prachařová a mnoho dalších 

strávníků.

 

V dubnu oslaví své 

narozeniny 

Paní Anna Helikarová oslaví 

krásných 89 let. 

Pan M. Lamač oslaví svých 65 let. 

Oslavencům přejeme hodně 

zdraví, štěstí a lásky! 
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Pověst o křečanské bludičce 
 

V dávných dobách, když ještě 

naše luhy a háje pokrýval hustý 

porost a blízké okolí Mandavy 

bažinaté krajiny, se lidem 

zjevovaly v těchto nevlídných a 

temných místech bludičky. Jedni 

jim přisuzovali podobu modrých 

světélek, druzí dětiček s duší 

čarodějnice, třetí mužíčků 

s lucernami či snad hořícími 

košťaty. 

Na jednom se však všichni shodli. 

Bludičky byly vždy viděny 

v lichém počtu. Nejčastěji je lidé 

potkávali za dlouhých zimních 

nocí, o Dušičkách, adventu a

  

Štědrém večeru v blízkosti bažin, 

močálů, ale i hřbitovů. Právě na 

tato rozbahněná místa, kde není 

pevná půda pod nohama, lákaly 

bludičky kolemjdoucí, kteří 

upadali do jejich tenat. Pokud 

jste se však bludičce svými 

mazlivými slovy, sliby a prosbami 

zalíbili, vyvedla vás ze scestí na 

správnou cestu. 

Z nejednoho vyprávění je známo, 

že bludičky svým oblíbencům 

dopomohly k nalezení 

zakopaného pokladu, kterého je 

ještě ve šluknovsko - křečanském 

lese mnoho ukryto. 

 

Uchránit se před bludičkou mohl 

člověk jen tehdy, pokud oblékl 

svou košili naruby. V tomto 

případě na něj bludička nemohla. 

Ať už to je pravda, nebo ne, jisté 

je, že na modravé světélko 

bludičky můžete narazit 

v blízkosti rybníka Dobiáše, který 

je svým bažinatým okolím 

proslulý dodnes. 

Mgr. Kateřina Tejnorová 

 

Pozvánka na Filipojakubskou pouť 
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Pro trocha volného času 
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